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Nedan följer ett sammandrag av våra ställningstaganden. För mer detaljerad information, 

vänligen se respektive yrkande/yttrande i nedanstående länk. 

Sammanträde Kommunstyrelsen 2025-02-05 - Kommunstyrelsen - Nämndhandlingar - 

Göteborgs Stad (goteborg.se) 

 

4. Återremissyrkande från SD angående planeringsbeslut avseende fortsatt arbete med 

etapp 1 av spårväg i Alléstråket 

SD yrkar på att Ärendet återremitteras till Stadsbyggnadsnämnden och 

Exploateringsnämnden som får i uppdrag att utföra en utredning där Operalänken 

prioriteras framför Allélänken. En av de största invändningarna mot Allélänken är att den 

skulle försämra framkomligheten för biltrafik och godstransporter i centrala Göteborg. 

Parkgatan och Nya Allén är viktiga trafikleder för lokala transporter, och att omfördela 

körfält till spårvägstrafik skulle leda till längre restider och ökad belastning på andra gator i 

närheten. Med en välplanerad utformning, blir Operalänken ett värdefullt tillskott till 

kollektivtrafiken, både på kort och lång sikt. 

 

10. Tilläggsyrkande från SD angående redovisning av uppdrag att ta fram en doftpolicy för 

Göteborgs Stads anställda i brukarnära verksamheter 

SD yrkar på att policyn utökas att även omfatta doft från tobaksrök, e-cigaretter och andra 

liknande produkter. Röklukt kan vara lika påträngande och skadlig för personer med 

doftöverkänslighet och allergier som parfymer och andra kemikalier. Allergier blir allt 

vanligare och triggas inte sällan även av lösningsmedel som finns i nagellack. 

 

14. Yrkande från SD angående remiss från Socialdepartementet - Tiotandvård - ett 

förstärkt högkostnadsskydd för tandvård (SOU 2024:70) 

SD yrkar på att stadens svar på remissen ändras. Samma högkostnadsskydd som gäller för 

sjukvården bör gälla för tandvård. Samtidigt bör den kraftigt subventionerade tandvården 

för asylsökande, personer utan nödvändiga tillstånd och andra som inte är svenska 

medborgare avskaffas. Fokus bör ligga på att prioritera svenska medborgares behov av en 

rättvis, tillgänglig och högkvalitativ tandvård. 

 

15. Yttrande från SD angående remiss från Justitiedepartementet - Utökade 

registerkontroller vid anställning i kommun (DS 2024:24) 

Registerkontroller av anställda i kritiska befattningar är efterlängtat och syftar till att 

skydda kommunens förmåga att utföra sitt uppdrag genom att säkerställa att personer i 

viktiga positioner inte utgör en säkerhetsrisk. För att en befattning ska anses vara kritisk, 

krävs att dess funktion kan orsaka betydande skada om den missbrukas. Kontrollerna 

omfattar utdrag från belastnings- och misstankeregistret samt Säkerhetspolisens register 

och kommer på sikt kunna motverka infiltration och inre påverkan på kommunens 

verksamhet. 

 

https://goteborg.se/wps/portal/start/kommun-och-politik/handlingar-och-protokoll/namndhandlingar/valj-namnd-och-ar/!ut/p/z1/jZDBDoIwEEQ_aZcCJR4RohBFaJRIezFVKyGBYgBN5OsFPUOY28zO28OAgAyElu8il11Ra1kOngt6CV3iGZZlkMBOfKRexNw1i8PIMOH8K0TEo0aAJN56qw1SZD5jiYMYmyCW8DghF5fxMwUx_54PvDPJ7004ggAhb-MewB9F2almTFrtNsAJEvvvDrLSd-C7uqpeuu0-jSpbpX-3olOJzBVwhGeVpll_Utde8S-bEtvI/p0/IZ7_IA2C14412H5PD06CMQABQOIML3=CZ6_IA2C14412H5PD06CMQABQOIM13=MEorganisation!Kommunstyrelsen=showmote!Kommunstyrelsen2025-02-05=action!read=meetingTitle!SammantrQMDQKEdeQCAKommunstyrelsenQCA2025-02-05==/
https://goteborg.se/wps/portal/start/kommun-och-politik/handlingar-och-protokoll/namndhandlingar/valj-namnd-och-ar/!ut/p/z1/jZDBDoIwEEQ_aZcCJR4RohBFaJRIezFVKyGBYgBN5OsFPUOY28zO28OAgAyElu8il11Ra1kOngt6CV3iGZZlkMBOfKRexNw1i8PIMOH8K0TEo0aAJN56qw1SZD5jiYMYmyCW8DghF5fxMwUx_54PvDPJ7004ggAhb-MewB9F2almTFrtNsAJEvvvDrLSd-C7uqpeuu0-jSpbpX-3olOJzBVwhGeVpll_Utde8S-bEtvI/p0/IZ7_IA2C14412H5PD06CMQABQOIML3=CZ6_IA2C14412H5PD06CMQABQOIM13=MEorganisation!Kommunstyrelsen=showmote!Kommunstyrelsen2025-02-05=action!read=meetingTitle!SammantrQMDQKEdeQCAKommunstyrelsenQCA2025-02-05==/
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16. Yttrande från SD angående remiss från Justitiedepartementet Inhibition av 

verkställigheten - en ny ordning för vissa utlänningar vid tillfälliga verkställighetshinder (Ds 

2024:23) 

Sverigedemokraterna ställer sig positiva till förslaget om att hitta alternativ till 

uppehållstillstånd för utlänningar som utgör säkerhetshot eller har begått brott, när ett 

tillfälligt verkställighetshinder föreligger. Förslaget syftar till att skapa förutsättningar för en 

mer effektiv hantering av återvändande när verkställighetshindret upphör, vilket vi anser 

vara ett viktigt steg för att stärka Sveriges förmåga att hantera denna typ av situationer 

och landets möjlighet att upprätthålla en robust och ansvarsfull migrationspolitik. 

 

18. Yttrande från SD angående remiss från klimat- och näringslivsdepartementet - 

Promemorian Reformering av avfallslagstiftningen för ökad materialåtervinning och för 

mer cirkulär ekonomi 

Sverige har en lång tradition av att kombinera materialåtervinning med energiåtervinning i 

avfallsförbränningsanläggningar, vilket är en hållbar metod för att hantera icke 

återvinningsbara material. Promemorian fokuserar i huvudsak på materialåtervinning utan 

att erkänna värdet av energiåtervinning som en del av avfallstrappan. 

 

Förslagen i dess nuvarande form kan få betydande konsekvenser för hushållen. I praktiken 

måste de föreslagna reglerna anpassas till lokala förhållanden, för att undvika att hushåll 

och företag belastas med orimliga kostnader och insatser. 

 

19. Yrkande från SD angående årlig översyn av stadsledningskontorets interna styrande 

dokument 2024 

SD yrkar på att avsluta Göteborg Stads medlemskap i ECCAR. Göteborgs Stad ska inte slösa 

tid och skattemedel på att ta fram och underhålla kommunala planer vars innehåll redan 

är tydligt reglerat i lag. Staden arbetar redan idag mot rasism vilket är bra men det har gått 

inflation i alla råd, certifieringar, medlemskap mm. 

 

20. Tilläggsyrkande från SD angående Göteborgs Stads plan mot hemlöshet 2025-2026 

För att säkerställa en trygg och stabil boendemiljö för alla hyresgäster inom Bostad först 

krävs skärpta krav på drogfrihet. 

SD yrkar på: 

• Skärpning av Krav på Drogfrihet 

• Förbud mot Drogrelaterade Gäster 

• Skärpta krav och intensifierade bostödinsatser integreras i genomförandet av 

Göteborgs Stads plan mot hemlöshet 2025–2026 

• Regelbunden uppföljning och utvärdering av hur de skärpta drogfrihetskraven 

efterlevs ska genomföras. 
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21. Yttrande från SD angående Delredovisning av uppdrag att ta fram en 

studentstadsstrategi samt redovisning av uppdrag att utreda förutsättningarna för att 

inrätta en studentstadskoordinator 

En effektiv samordning mellan stadens aktörer, lärosäten och studentkårer är en 

grundförutsättning för att stärka Göteborgs identitet som studentstad. Trots att Göteborgs 

Stad deltar i initiativ som Göteborg 7000+ och har identifierat möjliga markanvisningar för 

framtida studentbostäder, ligger antalet färdigställda bostäder långt under behovet. Bristen 

på studentbostäder påverkar Göteborgs attraktivitet som studentstad och riskerar att leda 

till att potentiella studenter väljer bort Göteborg som studieort. 

Om Göteborg på allvar vill uppnå målet att bli Årets studentstad 2026, krävs ett tydligare 

fokus på att säkerställa att fler studentbostäder blir verklighet. Det behövs en långsiktig 

strategi för att öka byggtakten, prioritera tillgången på mark och förbättra samverkan med 

privata aktörer. 

 

22. Yttrande från SD angående Delredovisning av uppdrag att revidera och uppdatera 

överenskommelsen om samverkan med civilsamhället 

Stadens samverkansstrategi ska vila på stabila principer som säkerställer att Göteborgs 

Stad inte samverkar med organisationer som underminerar demokratin, splittrar 

samhället eller har odemokratiska kopplingar. Demokratikraven ska tydliggöra att 

organisationer inte får främja eller acceptera våldsbejakande extremism, antisemitism, 

svenskfientlighet, islamism, fascism eller annan totalitär ideologi. Organisationer i 

samverkan får inte heller ha samröre med terrorstämplade grupper. 

Samverkan ska vara en förmån för de organisationer som bidrar positivt till samhället, inte 

en rättighet för de som bryter mot våra gemensamma värderingar. 

 

23. Yrkande från SD angående redovisning av uppdrag att utreda hur utförandet av 

kommunal vuxenutbildning och högre yrkesutbildning kan samlas till en nämnd 

SD yrkar på att alternativ 3 utreds vidare vilket innebär en omorganisering till en gemensam 

gymnasie- och arbetsmarknadsnämnd. Med ett fokuserat kvalitetsarbete kan vi säkerställa 

att insatserna når rätt målgrupp och att skattemedel används effektivt. 

Kompetensförsörjningen ska riktas mer effektivt mot arbetsmarknadens behov. 

Otydligheter och brister i ansvarsfördelningen har lett till ineffektivitet och resursslöseri. 

Genom en gemensam organisation kan en tydligare organisationskultur utvecklas, där ansvar 

och roller blir mer definierade, vilket gynnar både personalens arbetsmiljö och Göteborgs 

medborgare. 
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24. Yttrande från SD angående förslag till bolagsordningar och nominering av ledamöter 

till förvärvade bolag med paketerade fastigheter i Karlastaden 

Kommunfullmäktige har inte fått möjlighet att fatta beslut om själva förvärvet eller de 

tillhörande avtalen, vilket nu leder till ett fullbordat faktum i fråga om bolagsordningar och 

nomineringar. Enligt Förvaltnings AB Framtidens bolagsordning ska beslut av större eller 

principiell karaktär underställas kommunfullmäktige. Förvärvet av fastigheterna, med 

tillhörande avtal som inkluderar återköpsklausuler och samägande med privata aktörer, är 

av principiell karaktär och borde ha godkänts av fullmäktige. Informella dialoger om affären 

har endast förts med delar av Göteborgs Stadshus AB:s styrelse och kommunstyrelsen, 

utan att följa den formella beslutsordningen. Detta skapar ett demokratiskt problem, 

eftersom det hindrar ägaren, det vill säga staden, från att göra värderingar beslutad styrning. 

Kommunstyrelsen Yttrande 

 

25. Återremissyrkande från SD angående Göteborgs Stads åtgärdsplan mot buller 2025–

2029 

SD yrkar på att planen ska omarbetas med inriktning på effektiva åtgärder som inte 

inkräktar på människors valmöjligheter såsom framkomlighet eller reducering av 

parkeringsmöjligheter.  

Sänkt hastighet är inte lösningen 

Riklig parkering – nyckeln till valfrihet 

En balanserad strategi och åtgärdsplan är nödvändig 

Åtgärdsplaner och framtida trafikplanering måste ta hänsyn till både miljö och människors 

rörelsefrihet. Bullerdämpning är viktigt, men det får inte ske på bekostnad av framkomlighet 

och förnuftiga parkeringslösningar. Genom att investera i moderna tekniska lösningar, som 

tystare vägmaterial och fordon, samt säkerställa en god tillgång till parkering, skapas en stad 

där alla kan samexistera. Politiska beslut och åtgärder handlar inte bara om att minska 

buller, det är viktigt att också ta hänsyn till den verklighet där människor bor, arbetar och 

rör sig. 

 

30. Yrkande från SD angående Göteborgs Stads riktlinje för direktavkastning från 

Stadshuskoncernen 

SD yrkar på att Göteborgs Stads riktlinje för direktavkastning kompletteras med en 

bestämmelse om att vinstuttag inte får ske på sådan nivå att Stadshus AB och/eller något 

av dess dotterbolag måste ta lån för att direkt/indirekt klara av att finansiera vinstuttaget. 
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31. Yttrande från SD angående redovisning av uppdrag att utreda hur ojämlikhet mellan 

olika grupper utifrån diskrimineringsgrunderna kan synliggöras 

Den framtagna rapporten framstår som ett exempel på ineffektiv resursanvändning, då 

den varken leder till praktiska resultat eller erbjuder konkreta lösningar på de problem 

som identifierats. 

Stadsledningskontorets resursanvändning i samband med detta uppdrag förtjänar också 

kritik. Trots att akademin konsulterats, flera instanser rådfrågats och seminarier genomförts, 

är det slutliga resultatet en rapport som i huvudsak sammanställer kända hinder och 

erkända begränsningar. Den skapar inget nytt värde och tillför ingen substantiell 

vägledning för stadens arbete med jämlikhet. 

 

33. Yttrande från SD angående Förbered Göteborg för gårdsförsäljning och effektivisera 

tillståndsenheten 

Gårdsförsäljning är en möjlighet att stärka Göteborgs identitet som en stad med en 

levande mat- och dryckesscen. Restauranger, gårdsbutiker och lokala producenter kan 

tillsammans skapa upplevelsebaserade koncept som gör Göteborg till en ännu mer attraktiv 

destination för gastronomiturism. Detta uppmuntrar även innovation, kortare 

distributionskedjor och skapar incitament för hållbar och småskalig produktion. 

 

34. Yrkande från D, M, KD och SD om att ta bort den nya stängslingen på Stora Amundön 

Stora Amundö är en del av ett viktigt naturreservat i Göteborgs södra skärgård och är 

mycket uppskattat av göteborgarna. Delar av Stora Amundön har gjorts otillgänglig genom 

utökat stängsel och planerad boskap av typen longhorn/highland cattle. Nu tvingas 

besökande göteborgare och hundägare att trängas genom en smal fålla mellan stängsel och 

delar av ön har gjorts otillgänglig. Vi yrkar på att Stadsmiljönämnden får i uppdrag att 

snarast göra justeringar för att åter tillgängliggöra hela Stora Amundö genom att återställa 

till tidigare sträckning med häststängslet, ändra djurhållningen till tamare boskap som får 

samt att säkerställa att stängslet är anpassat för att inte skada vilda djur. 

 

35. Yttrande från SD angående remittering av förslag till Göteborgs Stads riktlinje för 

arbetet med mänskliga rättigheter och likvärdig service 

Den framtagna rapporten framstår som ett exempel på ineffektiv resursanvändning, då 

den varken leder till praktiska resultat eller erbjuder konkreta lösningar på de problem 

som identifierats. 

Stadsledningskontorets resursanvändning i samband med detta uppdrag förtjänar också 

kritik. Trots att akademin konsulterats, flera instanser rådfrågats och seminarier genomförts, 

är det slutliga resultatet en rapport som i huvudsak sammanställer kända hinder och 

erkända begränsningar. Den skapar inget nytt värde och tillför ingen substantiell 

vägledning för stadens arbete med jämlikhet. 
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36. Yttrande från SD angående remittering av förslag till Göteborgs Stads plan mot rasism 

2025-2028 stärkta insatser mot rasism 

• Göteborgs Stads riktlinje för arbetet med mänskliga rättigheter och likvärdig service 

• Göteborgs Stads plan mot rasism 2025–2028 

• Göteborgs Stads plan för att förbättra hbtqi-personers livsvillkor 2025–2028  

Dessa är exempel på onödigt omfattande styrning. Alla tre dokument lägger en omfattande 

administrativ börda på staden utan att garantera någon konkret förbättring i 

verksamheterna. 

Göteborgs Stad har redan ett grunduppdrag att säkerställa likvärdig service och respekt för 

mänskliga rättigheter. Att splittra detta arbete i flera överlappande planer är både 

ineffektivt och onödigt. 

 

37. Yttrande från SD angående remittering av förslag till Göteborgs Stads plan för att 

förbättra hbtqi-personers livsvillkor 2025-2028 

• Göteborgs Stads riktlinje för arbetet med mänskliga rättigheter och likvärdig service 

• Göteborgs Stads plan mot rasism 2025–2028 

• Göteborgs Stads plan för att förbättra hbtqi-personers livsvillkor 2025–2028  

Dessa är exempel på onödigt omfattande styrning. Alla tre dokument lägger en omfattande 

administrativ börda på staden utan att garantera någon konkret förbättring i 

verksamheterna. 

Göteborgs Stad har redan ett grunduppdrag att säkerställa likvärdig service och respekt för 

mänskliga rättigheter. Att splittra detta arbete i flera överlappande planer är både 

ineffektivt och onödigt. 

 

38. Yrkande från SD angående yrkande från S, V och MP angående arvoden vigselförrättare 

Det är glädjande att de rödgröna äntligen vill göra något åt de låga arvodena för stadens 

vigselförrättare. Sverigedemokraterna lade redan hösten 2022 en motion och ett yrkande 

2023 om att göra en utvärdering av vigselförrättare och deras uppdrag i Göteborg, samt 

att höja ersättningsnivån. Motionen avslogs bland annat med hänvisning till att ersättningen 

regleras av staten och inte av kommunerna själva. 

Flertalet av landets större städer har valt att arvodera vigselförrättarna utöver den 

statliga ersättningen, till exempel Stockholm, Uppsala och Örebro. För att finansiera en 

höjning av vigselförrättarnas låga arvode yrkar SD på att en översyn av 

administrationsavgiften för vigslar i Göteborg genomförs. En höjning av den 

administrativa avgiften från nuvarande 500 kr till exempelvis 750 kr skulle ge staden ett ökat 

utrymme på cirka 450 000 kr. 
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42. Yrkande från SD angående motion av Axel Darvik (L) och Eva Flyborg (L) om att införa 

ett detekteringssystem för att identifiera skjutningar i Göteborg 

Sverigedemokraterna delar motionärernas oro över den ökade förekomsten av skjutningar 

och sprängningar i Göteborg. Att förbättra möjligheterna för brottsbekämpning och 

säkerställa snabbare insatser är av högsta prioritet.  

Vi rekommenderar ett projekt i Göteborg där ljuddetektering kombineras med kameror, 

exempelvis i parkeringshus. Detta måste dock utredas noga gällande syfte, nytta, effekt och 

kostnader, både initialt och löpande. Vi anser att följande åtgärder måste vidtas innan 

staden går vidare med införandet av ett detekteringssystem: 

• Djupare analys av systemens effekt 

• Ekonomisk hållbarhet 

• Samverkan med Polismyndigheten 

• Dataskydd och personlig integritet 

• Lokal förutsättningsanalys 


